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19879 Uitbreiding van de lesgeldregeling tot de groep 
16- tot 18-jarigen, vervanging van en intrekking 
van de Lesgeldwet voor boven 17-jarigen 
alsmede intrekking van de School- en 
cursusgeldwet 1972 (Les- en cursusgeldwet) 

' Samenstelling: Hendriks (CDA), mw. 
Grol-Overling (CDA), Pleumeekers (CDA), 
mw. Ermen (PvdA), Stam (PvdA) (voorzitter). 
Van Boven (VVD), mw. Vonhoff-Luijendijk 
(VVD), Vis (D66), mw. Van Leeuwen (PSP), 
mw. Bolding (CPN), Waltmans (PPR), Holdijk 
(SGP), Schuurman (RPF) en Van der Jagt 
(GPV). 

VOORLOPIG VERSLAG VAN DE VASTE COMMISSIE VOOR 
ONDERWIJS1 

Vastgesteld 22 juni 1987 

De leden van de vaste commissie voor Onderwijs hebben zich beraden 
op het voorstel Les- en cursusgeld (1987). Zij formuleerden daarbij 
onderstaande vragen en opmerkingen. 

De leden van de fracties van C.D.A. en V .V.D. konden instemmen met 
het voorstel. De leden van de fractie van het C.D.A. tekenden daarbij 
aan, dat het wetsvoorstel al in de begroting voor 1987 werd aangekondigd 
en dat de financiële effecten van de regeling in die begroting zijn verwerkt. 

De leden van de V.V.D. fractie betreurden dat de inning van het 
school- en cursusgeld in het komend school- danwei cursusjaar in het 
eerstkomend jaar nog niet centraal kan geschieden. Na de uitvoerige 
discussie in de Tweede Kamer over dit aspect van het voorstel wilden zij 
daarop niet meer terugkomen, te meer daar de toezegging van de 
bewindslieden de verwachting rechtvaardigt dat deze wijze van innen 
slechts tot één cursus beperkt zal blijven. 

Ook voor de leden van de fractie van het C.D.A. was het niet doorgaan 
van de centrale inning voor het eerstkomende jaar een teleurstelling. 

Overgangsregeling/decentrale inning 

De leden van de fracties van P.v.d.A en D66 uitten kritiek op 
het late tijdstip waarop het voorstel bij de Tweede Kamer werd ingediend. 
Het legt een grote administratieve last op de schouders van de scholen 
die ternauwernood de gelegenheid hebben gehad zich voor te bereiden 
op deze krachtsinspanning. 

De leden van de fractie van het C.D.A. hadden vanzelfsprekend 
waardering voor de consideratie die de minister tegenover de Eerste 
Kamer heeft getoond door geen grote voorlichtingsactie naar de scholen 
toe te entameren vooruitlopend op een beslissing van deze Kamer. Toch 
vroegen deze leden of de bewindslieden hen gerust konden stellen over 
de mogelijkheid dat de inning door de scholen ook op deze termijn nog 
goed geregeld wordt. Kan in het korte tijdsbestek tussen 7 juli, de datum 
die voor de openbare beraadslaging in deze Kamer is vastgesteld en het 
begin van de schoolvakantie nog een goede, doeltreffende voorlichting 
aan ouders en scholen worden verschaft? Zijn de voorziene maatregelen 
toereikend voor het afronden van de bedoelde inning vóór 30 november 
1987? 
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De leden van de fracties van P.v.d.A. en V.V.D sloten zich bij deze 
vragen aan. 

Ook de leden van de fractie van de C.P.N, vroegen naar de afspraken 
over voorlichting aan scholen en ouders. 

De leden van de fractie van de P.v.d.A. wilden graag concreet van de 
bewindslieden weten op welke wijze de decentrale inning nu precies zal 
plaatsvinden. Hoe zullen de scholen de inning administratief gaan 
aanpakken? Biedt het departement daarbij haar diensten aan? Zo dat niet 
het geval is, op welke wijze is het departement daarbij dan wel betrokken? 

Langs welke lijnen bereiken het departement de berichten over de 
voortgang van de inning? Komt men direct en op voldoende mate op de 
hoogte van eventuele problemen? Willen de bewindslieden toezeggen dat 
zij daarover mededeling doen aan de Staten-Generaal? 

De leden van de fractie van D66 leek de veronderstelling dat er geen 
inningsproblemen zouden ontstaan voor wat betreft de leerlingen die 
onder de wet op de studiefinanciering vallen, weinig gefundeerd, leder 
die zelf te maken heeft gehad met de chaotische toestanden bij de Dienst 
Studiefinanciering zal de sterke neiging hebben de gunstige verwachtingen 
van de minister van Onderwijs met een korrel zout te nemen. Denkt de 
minister in gemoede werkelijk dat 187 000 mutaties (de omvang van 
bedoelde populatie) zo tijdig door de dienst kunnen zijn verwerkt dat de 
inning zonder problemen kan worden afgewikkeld? 

Lastenverzwaring 

De leden van de fractie van de C.P.N, verwachtten dat de uitbreiding 
vantJe lesgeldregeling tot de groep van zestien- tot achttienjarigen tot 
grote problemen bij betrokkenen zou leiden. Zij dachten daarbij aan 
problemen op het financiële vlak. Daarnaast en wellicht juist daardoor zou 
de deelname van zestien- tot achttienjarigen aan het onderwijs wel eens 
kunnen teruglopen. 

Zijn de bewindslieden dat met deze leden eens? Zo zij hun mening niet 
delen, kunnen zij dan een overzicht van de factoren geven die de gevreesde 
ontwikkeling onwaarschijnlijk maken? 

Gespreid betalen 

De leden van de fractie van de P.v.d.A. vroegen de bewindslieden 
welke mogelijkheden de ouders en/of leerlingen geboden zullen worden 
om de school- en cursusgelden gespreid te betalen in die gevallen dat 
betaling ineens tot problemen zou leiden. Wordt het in dit overgangsjaar 
overgelaten aan de scholen om oplossingen daarvoor te zoeken of biedt 
het departement ook hier ondersteuning? 

De leden van de fractie van D66 wilden in dit verband graag weten op 
welke wijze het ministerie de lesgelden met de bekostiging zal verrekenen, 
als die gelden gespreid worden geïnd door de scholen. Zal de verrekening 
dan ook gespreid plaatsvinden? 

Tienprocent-regeling 

De leden van de fractie van de V.V.D. lazen in de memorie van 
toelichting dat de hoogte van het lesgeld bepaald wordt op twintig 
procent van de begrote personele en materiële kosten per leerling in het 
voortgezet onderwijs (stuk nr. 3 bladzijde 7). Zij vroegen hoe hiermee de 
zogenaamde tienprocents-regeling te rijmen valt, waarbij immers 
leerlingen die voor hun eindexamen zijn gezakt in hun tweede eindexa-
menjaar slechts voor tien procent mogen meetellen op de door hen 
bezochte scholen, terwijl zij wel het volledige schoolgeld moeten betalen. 
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Genoemde leden zouden het op prijs stellen indien deze - in hun ogen 
overigens nog steeds laakbare - tienprocents-regeling bij de begroting 
1988 vervangen wordt door een twintigprocents-regeling. Willen de 
bewindslieden meedelen welk bedrag daarmee gemoeid zou zijn en of zij 
met de hier aangevoerde redenering kunnen instemmen? Zijn zij bereid een 
twintigprocents-regeling in overweging te nemen? 

De leden van de fractie van het C.D.A. sloten zich aan bij de hierboven 
weergegeven redenering en wachtten met grote belangstelling het 
antwoord van de bewindslieden af. 

Centraal inningsprogramma 

De leden van de fractie van het C.D.A. wilden ook ten aanzien van het 
testen en opstarten van het centrale inningsprogramma gaarne enige 
zekerheid verkrijgen. Kan de minister van Onderwijs zijn toezegging dat in 
1988 de scholen niet meer met de inning belast zullen worden met een 
overzicht van de genomen en nog te nemen maatregelen illustreren? 

De leden van de V.V.D.-fractie sloten zich bij deze vraag aan. 

De voorzitter van de commissie, 
Stam 

De griffier van de commissie. 
Van der Putten 
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